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بانكبیمه

3 اقتصادي

وزیر امور اقتصادی و دارایی:

تورم نقطه به نقطه در پایان آذر یا دی ماه تک رقمی می شود

معاون بانک مرکزی خبر داد:

تشکیل هیات نظارت برای ساماندهی موسسه ثامن الحجج

نعمت زاده مطرح کرد:

پیشنهاد سرمایه گذاری مشترک بین ایران وصربستان در بخش های صنعت و معدن

معاون شرکت ارتباطات زیرساخت اعلام کرد:

برونسپاری ۳ پروژه برای زيرساخت ارتباطی کشور

شش هزار و 500 واحد مسکن مهر بدون متقاضی مانده است

وزیر امور اقتصادی و دارایی از تک رقمی شدن 
یا دی ماه  پایان آذرماه و  تا  به نقطه  نرخ تورم نقطه 
تورم،  نرخ  تداوم سیاست  داد و گفت:با  امسال خبر 
این امکان فراهم می شود که ثبات در بازار دارایی ها 
و همچنین بازار ارز به گونه ای باشد که دیگر شاهد 

تکانه های ارزی نباشیم.
خبری  نشست  در  شب  دوشنبه  نیا  طیب  علی 
در  خصوصی  بخش  و  دولت  وگوی  گفت  شورای 
تاکید  ایران،  معادن  و  صنایع  و  بازرگانی  اتاق  محل 
کرد که نوسانات بازار ارز کوتاه مدت و طبیعی است.
جدید  سال  نزدیکی  به  توجه  با  افزود:  وی 
عتبات  به  سفر  از  زیاد  استقبال  همچنین  و  میلادی 
عالیات برای اربعین، نرخ ارز در بازار تغییر کرده در 
حالی که عوامل بنیانی و تعیین کننده نرخ ارز تغییراتی 

نداشته است.
قیمت  گفت:  ارز  نرخ  حدپایین  درباره  وی 
گذاری براساس حدیث شریف حضرت علی )ع( کار 
خدایی است و به همین جهت در این زمینه صحبت 

نمی کنم.
کشور،  ارزی  سیستم  داد:  ادامه  اقتصاد  وزیر 
در  اینکه  به  توجه  با  و  است  شده  مدیریت  شناور 
شدیم  مواجه  هایی  محدودیت  با  تحریم  شرایط 
مشکلاتی در این زمینه ایجاد شد اما همچنان معتقد 
به سیستم شناور مدیریت شده برای این بازار هستیم؛ 

به این مفهوم که نرخ ارز باید در بازار تعیین شود.
طیب نیا با تاکید بر اینکه نرخ ارز باید متناسب 
کرد:  تصریح  تنظیم شود،  اقتصادی جامعه  با شرایط 
این نرخ باید با منافع و مقتضیات جامعه تناسب داشته 
بازار  در  ثبات  وجود  ارز،  نرخ  از  مهمتر  البته  باشد، 
ارز است زیرا زمانی که با بی ثباتی و نوسانات شدید 
مواجه باشیم آینده اقتصاد پیش بینی پذیر نخواهد بود.
این عضو کابینه دولت یازدهم ادامه داد: دولت 
ابزارهای  طریق  از  ارز  بازار  در  ثبات  است  معتقد 
در  بازار  این  در  ثبات  و  بوده  تحقق  قابل  اقتصادی 

حالی ایجاد می شود که تورم را رها نکنیم.

وی با بیان اینکه دولت موفقیت مناسبی در زمینه 
مهار تورم داشته است، افزود: زمانی که بتوانیم تورم 
ایجاد می  اقتصادی  بازارهای  ثبات در  کنیم،  مهار  را 

شود.
مجلس و دولت به دنبال مقررات زدایی هستند

های  برنامه  از  را  زدایی  مقررات  اقتصاد،  وزیر 
از  یکی  گفت:  و  دانست  دولت  و  مجلس  مشترک 
اصول قانونگذاری، سادگی مقررات و قابل فهم بودن 

آن توسط عامه مردم است. 
وی ادامه داد: تعداد قوانین در کشور بسیار زیاد 
است و اصلاحیه های متعددی وجود دارد و این در 
و  شده  تدوین  پیچیدگی  با  مقررات  که  است  حالی 

حتی افراد متخصص نیز دچار مشکل می شوند.
وی گفت: دولت به دنبال کاهش تعداد قوانین 
بوده و در تدوین آن به اصل سادگی توجه می شود. 
محیط  بهبود  در  انجام شود  اصلاحات  این  اگر  البته 

کسب و کار موثر خواهد بود.
برنامه کامل بانک مرکزی برای ساماندهی صرافان

مرکزی  بانک  مفصل  برنامه  از  اقتصادی  وزیر 
برای ساماندهی صرافان خبر داد و گفت: براساس این 
برنامه معاملات باید توسط صرافان مجاز انجام شود. 
وی با بیان اینکه ارز یک مساله مهم و اثرگذار 
شاخص  روی  آن  معاملات  و  ارز  نرخ  گفت:  است 

های اقتصادی تاثیرگذار است.
کاهش نرخ بازار بین بانکی به 24 تا 25 درصد 
نیز گفت:  بانکی  وی درباره تغییرات نرخ سود 
معتقدیم که نرخ سود نظام بانکی با واقعیت اقتصادی 
تناسب ندارد به نحوی که کاهش نرخ تورم متناسب 

با واقعیات نرخ سود نیست.
وزیر اقتصاد گفت: هم اکنون سئوال این است، 
دارد،  وجود  تقاضا  اضافه  بازار،  در  که  شرایطی  در 
توان  بانکی می  نظام  به  آن  ابلاغ  و  بخشنامه  با  فقط 
نرخ سود را کاهش داد یا خیر؟ همچنین این پرسش 
مطرح است که آیا مصوبه قبلی شورای پول و اعتبار 

به درستی اجرا شده؟ 
مناسب  تدابیر  به  توجه  که  کرد  تاکید  نیا  طیب 

و  پول  شورای  سود  نرخ  های  مصوبه  اجرای  برای 
اعتبار بسیار مهم است.

تقاضای  و  نیاز  به  پاسخ  بر  علاوه  گفت:  وی 
جامعه، توجه به حضور بانک مرکزی در بازار پولی و 
بین بانکی نیز اهمیت دارد و بر همین اساس نرخ بازار 
بین بانکی در گذشته 29.5 درصد بوده که اکنون به 
24 یا 25 درصد کاهش یافته است. البته بانک مرکزی 

به حضورش در بازار بین بانکی ادامه خواهد داد.
ادغام وزارت صنعت و وزارت اقتصاد شایعه است

وی در پاسخ به این پرسش که اخباری مبنی بر 
شده  منتشر  اقتصاد  و  صنعت  های  وزارتخانه  ادغام 
است، گفت: وزارت اقتصاد دارای سازمان های متعدد 
بزرگ  کافی  اندازه  به  وزارتخانه  این  و  است  زیادی 
اقتصاد  وزارت  برای  درگیری  افزایش  بنابراین  است 
باید در  این وزارتخانه  اینکه  نیست ضمن  به صلاح 

حوزه سیاستگذاری فعال باشد.
وزیر اقتصاد در مورد وام کالا نیز گفت: شرایط 
نسبت به سال گذشته تغییر کرده به نحوی که پارسال 
مشکل کمبود سرمایه در گردش در واحدهای تولیدی 
داشتیم اما این شرایط در سال جاری به مشکل فروش 

تبدیل شده است.
وی گفت: با توجه به اینکه مردم فکر می کنند 
یابد  می  کاهش  ای  هسته  مذاکرات  از  بعد  قیمتها 
ضمن  اند  کرده  موکول  آینده  به  را  خود  خریدهای 
اینکه مجموعه شرایط دیگر نیز سبب شد کالاها در 
انبارها باقی بماند. وی ادامه داد: در این شرایط جهت 
گیری دولت به سمت ارائه اعتبار برای خرید تولیدات 
داخلی بود و در این زمینه بین محصولات صنعتی و 

کشاورزی تفاوتی نیست.
بخش  نهادهای  فروش  اینکه  بیان  با  وی 
ارائه  با  همزمان  گفت:  است  توجه  مورد  کشاورزی 
تسهیلات خودرو، وزیر جهاد کشاورزی پیشنهاد داد 
که فروش ماشین آلات این بخش نیز مورد حمایت 
برنامه  زمینه  این  در  نیز  مرکزی  بانک  و  گیرد  قرار 

ریزی کرد.

معاون نظارتی بانک مرکزی گفت: طی ماه های 
و  مرکزی  بانک  محوریت  با  کارگروهی  گذشته 
ساماندهی  منظور  به  نظارتی  مختلف  دستگاه های 
موسسات مالی و اعتباری غیرمجاز تشکیل و در جهت 
تقلیل دغدغه های موجود میان مردم و سپرده گذاران 

این موسسات تصمیم هایی نیز گرفته است.
برای  نظارت  هیات  تشکیل  از  تهرانفر  حمید 
خبر  ثامن الحجج  اعتباری  تعاونی  موسسه  ساماندهی 
حفظ  با  تا  کرد  درخواست  سپرده گذاران  از  و  داد 
آرامش، برای ساماندهی موسسه مذکور به این هیات 

کمک کنند.
بانک  اقدامات  و  تمهیدات  خصوص  در  وی 
مرکزی و دغدغه هایی نسبت به موسسات غیرمجاز 
قبال  در  سپرده گذاران  نگرانی  ایجاد  و  جامعه  در 
موسسه  موضوع  جمله  از  خویش  سپرده های 
اگرچه  داد:  توضیح  ثامن الحجج  اعتباری  و  مالی 

هموطنان  از  مکرراً  اخیر  سالیان  طی  بانک مرکزی 
سپرده گذاری  از  قبل  است  کرده  درخواست 
پایگاه  طریق  از  اعتباری  و  مالی  موسسات  در 
مجوزدار  با  ارتباط  در  مرکزی  بانک  اطلاع رسانی 
اطلاع  کسب  آن  قانونی  فعالیت  و  موسسه  بودن 
برخی  که  هستیم  آن  شاهد  متاسفانه  لیکن  کنند، 
بوده اند،  بی توجه  مرکزی  بانک  هشدارهای  این  به 
که  موضوع  این  بر  تاکید  ضمن  اساس  این  بر 
سپرده گذاری  هرگونه  از  قبل  سپرده گذاران 
آنها  فعالیت  بودن  مجاز  از  پولی  موسسات  در 
اطمینان حاصل کنند، باید عرض کنم که بر اساس 
ملی  امنیت  عالی  از سوی شورای  مسئولیت محوله 
ساماندهی  منظور  به  کارگروهی  بانک مرکزی،  به 
جمله  از  غیرمجاز،  اعتباری  موسسات  فعالیت 
دستگاه های  با حضور  ثامن الحجج  اعتباری  موسسه 
اواخر  از  مرکزی  بانک  محوریت  با  و  نظارتی 

طی  کارگروه  این  است.  شده  تشکیل  گذشته  سال 
سازکاری  است  کوشیده  متعدد  جلسات  برگزاری 
و  اینگونه موسسات  بر  موثرتر  نظارت  اعمال  برای 
به  مربوط  سپرده گذاران  احتمالی  نگرانی های  رفع 

کند. پیشنهاد  آنها 
به  پاسخ  در  تهرانفر  مرکزی،  بانک  اعلام  بر  بنا 
با  ثامن الحجج  موسسه  سپرده گذاران  که  پرسش  این 
از  می توانند  آن  تصمیمات  و  کارگروه  این  تشکیل 
محفوظ بودن سپرده های خویش مطمئن باشند؟گفت: 
این تعاونی تاکنون تحت نظارت بانک مرکزی نبوده 
بانک  درخواست های  به  گذشته  ماه های  تا  حتی  و 
و  ساماندهی  مسیر  در  گرفتن  قرار  برای  مرکزی 
خوشبختانه  است.  کرده  توجه  کمتر  مجوز  دریافت 
بازار غیرمتشکل پولی  با تشکیل کارگروه ساماندهی 
سپرده گذاران  منافع  از  برای صیانت  است  قرار شده 
اساس  بر  و  گیرد  صورت  فعال تری  و  جدی  ورود 

هماهنگی های  با  زودی  به  انشالله  متخذه  تصمیمات 
نمایندگان  از  متشکل  نظارتی  هیات  گرفته  صورت 
هیات  همکاری  با  تاثیرگذار  حوزه های  از  برخی 
مدیره و مدیرعامل موسسه مذکور، اعمال نظارت بر 
تصمیمات و فعالیت های این نهاد مالی بیشتر خواهد 
حفظ  اولویت  با  ثامن الحجج  موسسه  بنابراین،  شد. 
منابع متعلق به سپرده گذاران مورد ارزیابی قرار گرفته، 
هیات نظارت برای روان سازی امور نهایت تلاش را 
خواهد کرد. به این ترتیب، انتظار می رود سپرده گذران 
با حفظ آرامش اجازه دهند مدیریت موسسه و هیات 
منافع  از  صیانت  در جهت  را  اقدامات خود  نظارت 

ایشان، به نحو احسن به انجام رسانند.
تاکید  همچنین  مرکزی  بانک  نظارتی  معاون 
از حساب های موسسه  بانک مرکزی، هیچ کدام  کرد: 
نداده  انسداد  نکرده و دستور  متوقف  را  ثامن الحجج 

است.

های  گذاری  سرمایه  انجام  گفت:  وتجارت  معدن  صنعت،  وزیر 
بخش  در  تعاملات  توسعه  و  معدنی  و  های صنعتی  بخش  در  مشترک 
صربستان  و  ایران  میان  آینده  های  همکاری  بستر  عنوان  به  کشاورزی 

محسوب می شود.
پایگاه اطلاع رسانی وزارت صنعت، معدن و تجارت،  به گزارش 
رئیس مجلس  گویکوویچ«  »مایا  دیدار خانم  در  زاده  نعمت  محمدرضا 
افزود:  این وزارتخانه  با وی در محل  شورای ملی جمهوری صربستان 
مبادله  تحقیقاتی،  و  علمی  توسعه  فرهنگی،  بخش  گردشگری  تجارت، 
زمینه های  دیگر  عنوان  به  در رشته های مختلف  دانشجویان  و  اساتید 

همکاری دو طرف به حساب می آید.
وی تاسیس شرکت های مشترک در پروژه های زیربنایی یا در دیگر 
کشورهای هدف را مهم دانست که می تواند ضامن توسعه مناسبات دو 

کشور باشد.
را  کشور  دو  روابط  گسترش  و  تعمیق  ضرورت  زاده،  نعمت 
یادآورشد و افزود: افزایش سطح مبادلات اقتصادی ایران و صربستان می 

تواند همسو با روابط سیاسی دو طرف ارتقا یابد.
فراوانی  های  ظرفیت  از  بلگراد  و  تهران  زاده،  نعمت  گفته  به 

برخوردارند که باید بیش از پیش به آن توجه و در این مسیر تلاش شود 
تا در کمیسیون مشترکی که در دسامبر)10 آذر تا 10 دی( در ایران برگزار 

خواهد شد، تصمیمات مناسبی اتخاذ شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: توافق های متعددی بین 
دو کشور انجام شده و باید تلاش شود تا این توافقها در بخش اقتصادی، 

اجرایی شود.
مایا گویکوویچ رئیس مجلس شورای  این گزارش خانم  براساس 
ابراز تمایل از ارتقای  ملی جمهوری صربستان نیز در این دیدار ضمن 
سطح روابط و مبادلات اقتصادی دو کشور تصریح کرد: تلاش خواهد 
روابط  بتوان  دوجانبه،  پارلمانی  روابط  سطح  افزایش  بر  علاوه  تا  شد 

تجاری و گردشگری خود با ایران را گسترش دهیم.
وی با بیان اینکه همکاری های دو کشور اکنون در سطح پایینی قرار 
دارد، ابراز امیدواری کرد با برگزاری کمیسیون مشترک، بتوان به توافق 
نامه های خوبی دست یافت و در این میان سرمایه گذاری در کشور های 

هدف نیز به عنوان یکی از محورها ی مورد بررسی محسوب می شود.
راد  افخمی  الله  ولی  سرپرستی  به  ایران  اقتصادی  پایه  بلند  هیات 
شهریورماه  سوم  دهه  در  ایران  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون 

امسال در سفر به بلگراد، در مورد توسعه همکاری های پتروشیمی، راه 
با طرف های صربستانی  و ساختمان، پل سازی، گردشگری و ورزش 

مذاکره کرد.
های  همکاری  مشترک  کمیسیون  نشست  چهاردهمین  است  قرار 

اقتصادی ایران و صربستان آذرماه جاری در تهران برگزار شود.

معاون نظارت راهبردی و برنامه ریزی شرکت ارتباطات زیر ساخت 
از فراخوان این شرکت برای برونسپاری پروژه های تولیدی در سیستم 

زیرساخت ارتباطی کشور به دانشگاهها و مراکز پژوهشی خبر داد.
نیازهای اصلی  از  محمدعلی آریانیان گفت: در شرایط فعلی یکی 
اینترنت  پروتکل  بر  مبتنی  انتقال  سیستم  زیرساخت،  ارتباطات  شرکت 
پژوهشی  معاونت های  به  را  نیازمان  )IP OVER WDM( است که 
محصول  ساخت  برای  داشت:  اظهار  وی  کرده ایم.  اعلام  دانشگاهها 
انتقال مبتنی بر IP نمی خواهیم از روش سنتی SDH استفاده شود بلکه 
کنیم  استفاده  شبکه  روترهای  بین  اطلاعات  انتقال  از روش  می خواهیم 
چرا که این روش هزینه های سربار کمتری دارد و در انتقال اطلاعات، 

بهره وری بیشتری را به همراه خواهد داشت.
است   )CDN( محتوا  توزیع  شبکه  دیگر  پروژه  گفت:  آریانیان 
پژوهشگاه  پیمانکارش  و  زیرساخت  ارتباطات  شرکت  آن  مجری  که 

ارتباطات و فناوری اطلاعات است.
نداشته ایم  ایران  در  محتوا  توزیع  شبکه  تاکنون  اینکه  بیان  با  وی 

افزود: به دنبال آن هستیم با ایجاد این پروژه، شبکه محتوا را به مصرف 
کننده نزدیکتر کنیم که خوشبختانه عقد قرارداد این پروژه در حال انجام 

است تا محتوا با کمترین تاخیر به مصرف کننده نهایی برسد.
معاون شرکت ارتباطات زیرساخت با اشاره به اینکه شبکه توزیع 
محتوا )CDN( یکی از ضرورت های شبکه ملی اطلاعات است، ادامه 
است  زیرساخت  ارتباطات  که محدوده وظایف شرکت  در بخشی  داد: 

مراحل پژوهش و تحقیق در حال انجام است.
آریانیان به پروژه بهینه سازی پهنای باند نیز به عنوان سومین پروژه 
پروژه  زمینه  در  کرد و گفت:   اشاره  برونسپاری  اجرای طرح  در جهت 
بهینه سازی پهنای باند بین الملل، می خواهیم راهکارهایی را به کارگیریم 
تا استفاده بهینه از پهنای باند، کمترین هزینه را در پی داشته باشد. زیرا 
نیازمند  باره  دراین  و  بوده  مواجه   اینترنت،   مصرف  گسترش  و  رشد  با 

افزایش ظرفیت پهنای باند بین المللی، هستیم.
شرکت  پژوهشی  فعالیت های  های  چالش  خصوص  در  وی 
ارتباطات زیرساخت گفت: اشخاص حقوقی که بتوانند نیازهای تحقیقاتی 

از  تنها بخشی  تامین کنند، کم هستند و  و تولیدی حوزه زیرساخت را 
نیازهای زیرساختی کشور را مرتفع می کنند.

معاون شرکت ارتباطات زیرساخت، به فاصله بین صنعت و دانشگاه 
اشاره کرد و ادامه داد: نیازهای حجمی شرکت ارتباطات زیرساخت در 

پروژه های دانشجویی نمی گنجد و نیازمند تیم تحقیقاتی هستیم.
با  است  نتوانسته  هنوز  کشور  دانشگاهی  بخش  وی  گفته  به 
بروکراسی اداری و تعهدات فضای قرارداد، خود را به طور کامل منطبق 
کند. شرکت های دانش بنیان نیز هنوز به بلوغ کافی نرسیده اند و ساز و 

کار فعالیت در دانشگاه، متناسب با صنعت ارتباطات زیرساخت نیست.
از  زیرساخت  ارتباطات  شرکت  مالی  های  حمایت  بر  آریانیان 
تاکید کرد و گفت: خوشبختانه در حوزه پژوهش،  طرح های پژوهشی،  
این  و  دارد   وجود  زیرساخت  ارتباطات  شرکت  در  ریسک  مدیریت 
شرکت به دنبال محصول آماده نیست. بلکه از ابتدای مراحل تحقیق و 
پژوهش بر مبنای اعتماد متقابل عمل می کند و متناسب با پیشرفت کار 

طبق قرارداد، پرداختی خواهد داشت.

مدیرکل مسکن مهر بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
در  مهر  مسکن  واحد   500 و  هزار  شش  گفت: 
که  ساخته شده  نفر جمعیت  هزار   25 زیر  شهرهای 
مناطق  این  در  افراد  زیرا  است  مانده  متقاضی  بدون 
یا توان تقاضا برای مسکن مهر ندارند یا از خرید آن 

انصراف داده اند.
واحدهای  این  اغلب  افزود:  محمدی،  امید 
که  است  احداث  حال  در  مناطقی  در  مسکونی 
تامین  مشکلات  اگر  و  ندارد  مناسب  زیرساخت 
زیرساخت مانند آب، برق، گاز و سایر خدمات برای 
این واحدها حل شود چه بسا تقاضا برای آن نیز شکل 

گیرد.
زیادی  های  تلاش  نیرو  وزارت  داد:  ادامه  وی 
برای تامین آب و برق این واحدهای مسکونی انجام 
داده اما سایر دستگاهها نیز باید همت کنند و نسبت 
به تامین زیرساخت ها در این مناطق همکاری داشته 
باشند تا واحدهای مسکونی در این مناطق به سرانجام 

برسد.
انقلاب  مسکن  بنیاد  مهر  مسکن  مدیرکل 
ماموریت  مسکن  بنیاد  داشت:  بیان  اسلامی 
شهرهای  در  مسکونی  واحد  هزار   347 احداث 
25 هزار نفر جمعیت را برعهده دارد که این  زیر 

قابل احداث بوده و  900 شهر کشور  واحدها در 
700 واحد آن احداث شده  300 هزار و  تا کنون 

است. رسیده  اتمام  به  و 
واحد   500 و  هزار   286 محمدی،  گفته  به 
و  رسیده  برداری  بهره  به  شهرها  این  در  مسکونی 
حدود 30 هزار واحد نیز ساخته شده و به رغم وجود 
افتتاح  آماده  ها  زیرساخت  نبود  علت  به  متقاضی 

نیست و مشکل خدمات رفاهی دارد.
این مقام مسئول اضافه کرد: بخش عمده ای از 
مسکن مهر تا پایان سال 94 و بخشی نیز در سال آینده 

افتتاح و تحویل متقاضیان می شود.

از واحدهای مسکونی در  ادامه داد: برخی  وی 
شهرهای اطراف تهران، قشم ، سیستان و بلوچستان 
و کرمان آماده تحویل است اما مشکل زیرساخت و 
خدمات رفاهی دارد و با تامین زیرساخت های آب و 

برق و گاز می تواند مسکونی شود.
مجتمع  یک  در  قشم  منطقه  در  گفت:  محمدی 
آماده  آن  واحد  هزار  یک  از  بیش  واحدی  هزار  سه 
واگذاری است که به دلیل مهیا نبودن زیرساخت ها 
همچنان راکد مانده است و واگذار نشدن واحدهای 
مسکن مهر در این گونه مناطق، فرسودگی و استهلاک 

درپی دارد.

تشریح آخرین وضعیت پرداخت 
خسارت زیاندیدگان بیمه توسعه

معاون نظارت بیمه مرکزی بخشی از فعالیت 
های این حوزه از جمله آخرین وضعیت پرداخت 

خسارت زیاندیدگان بیمه توسعه را تشریح کرد.
مرکزی  بیمه  نظارت  معاون  میرزایی  حبیب 
خسارت  پرداخت  وضعیت  آخرین  درباره 
و  شناسایی  فرآیند  و  توسعه  بیمه  زیاندیدگان 
ارزیابی اموال بیمه توسعه گفت: بخش عمده ای از 
اموال این شرکت در دادگاه ها و دادسراهای سراسر 
رفع  فرآیند  دلیل  همین  به  که  شد  توقیف  کشور 
توقیف، رسیدگی و انتقال آن اموال به کُندی انجام 
بازپرس  های  پیگیری  با  حال  هر  در  اما  می شود 
محترم پروندة بیمه توسعه و همکاری قوه قضائیه 

این فرآیند در حال انجام است.
معاون نظارت بیمه مرکزی گفت: تاکنون 14 
ملک شناسایی، 11 مورد از این اموال ارزش گذاری 
و  است  شده  تنظیم  مبایعه نامه  مورد   8 برای  و 
خورده  قطعی  سند  ایران  بیمه  نام  به  نیز  مورد   4
در  اموال  این  ازای  به  ما  هم  ایران  بیمه  و  است 
مقام  این  گفته  به  است.  خسارت  پرداخت  حال 
بیمه  به  اموالی که  بیمه مرکزی، ارزش  مسئول در 
است  تومان  میلیارد  حدود140  شده،  منتقل  ایران 
ضمن آنکه پیش از این، بیمه مرکزی 200 میلیارد 
بیمه  های  رشته  اجباری  اتکایی  سهمیه  از  تومان 
داده  قرار  ایران  بیمه  اختیار  در  را  اتومبیل شرکت 
همچنان  که  است  آن  از  حاکی  برآوردها  اما  بود 
800 میلیارد تومان دیگر از تعهدات این شرکت به 

بیمه گذاران و زیاندیدگان باقی است.
تاریخ  کرد:  تصریح  حال  عین  در  میرزایی 
دقیقی برای تسویه و پرداخت خسارت زیاندیدگان 
بیمه توسعه نمی توان  مشخص کرد و تنها می توان  
اطمینان داد که این موضوع در حال پیگیری است.

انتشار  مورد  در  مرکزی  بیمه  نظارت  معاون 
اخباری مبنی بر شناسایی داراییِ بزرگ و ارزشمند 
بیمه توسعه که جوابگوی کل تعهدات این شرکت 
به بیمه گذاران باشد نیز گفت: سهامدار بیمه توسعه 
فرآیند  در  که  بود  کرده  معرفی  را  مختلفی  املاک 
انتقال به بیمه ایران به جهت صدور احکامی توسط 
دادگاهها دچار مشکل شده اند؛ این ملک هم اگرچه 
دارای ارزش بسیار بالایی بود اما به خاطر داشتن 
موانع حقوقی بسیار، انتقال سه دانگ آن از دستور 
کار خارج شد. میرزایی در مورد عوارض تحمیلی 
طول  در  بیمه  صنعت  گفت:  هم  بیمه  صنعت  بر 
تومان  میلیارد    3626 به  نزدیک  گذشته  سال  ده 
به وزارت بهداشت و در طول 8 سال گذشته نیز  
عوارض  انتظامی  نیروی  به  تومان  میلیارد   1686
کنون  تا  اینکه  بیان  با  وی  است.  کرده  پرداخت 
5312  میلیارد تومان عوارض از سوی صنعت بیمه 
چه  تا  که  مسئله  این  گفت:  است،  شده  پرداخت 
تصادفات  کاهش  در  این عوارض  پرداخت  میزان 
رانندگی و درمان مصدومین موثر بوده است، باید 
گیرد.معاون  قرار  مطالعه  و  تحلیل  بررسی،  مورد 
عوارض،  این  کرد  تصریح  مرکزی  بیمه  نظارت 
بخش  سرمایه  با  که  را  تجاری  بیمه  های  شرکت 
خصوصی وارد فعالیت بیمه ای شده اند و انتظار 
صنعت  در  خود  گذاری  سرمایه  از  منطقی  سود 
است  کرده  مواجه  با چالش شدید  دارند،  را  بیمه 
به طوریکه سودی که سهامداران و سرمایه گذاران 
از فعالیت در صنعت بیمه در سال 1393 با حدود 
 700 حدود  آوردند  سرمایه  تومان  میلیارد   6280
میلیارد تومان) معادل 11.5درصد( بازده بوده است.

به گفته میرزایی، بخش عمده ای از  این عوارض 
برای هزینه های درمانی مصدومین حوادث رانندگی 
هزینه هایی  بابت  دیگر  بخش  و  یافته  اختصاص 
اجتماعی صرف شده است با وجودی که تامین این 
هزینه جزء مسئولیت های دولت بوده است اما این 
است.  تامین شده  بیمه  های  توسط شرکت  هزینه 
این  روند   این  ادامه  صورت  در  داد  هشدار  وی 
عوارض به ناکارآمدی و غیراقتصادی شدن فعالیت 
بیمه رشته شخص ثالث منجر خواهد شد. وی در 
بیمه  صنعت  مدیران  شمار  بی  انتقادات  خصوص 
نحوة هزینه کردِ عوارض پرداختی  انتشارِ  به عدم 
از سوی وزارت بهداشت نیز گفت: اخیراً وزارت 
بهداشت با ارسال گزارش کلی به بیمه مرکزی نحوه 
هزینه کردِ عوارض پرداختی صنعت بیمه را اعلام 
مورد  در  مرکزی  بیمه  نظارت  معاون  است.  کرده 
جزئیات هزینه کردِ عوارض پرداختی صنعت بیمه 
به وزارت بهداشت و تحلیل و ارزیابی بیمه مرکزی 
از راستی آزمایی این نحوه هزینه کرد گفت: طبیعی 
دیوان  منجمله  نظارتی  های  دستگاه  که  است 
محاسبات کشور و سازمان بازرسی کل کشور باید 
وزارت  توسط  را  عوارض  این  کردِ  هزینه  نحوه 
بهداشت بررسی و کنترل کنند و هزینه کردِ آن را 
آزمایی  قانونگذار مورد راستی  اهداف  راستای  در 
مورد  در  مرکزی  بیمه  نظارت  معاون  دهند.   قرار 
بیمه  های  مالی شرکت  توانگری  آخرین وضعیت 
نیز گفت: از منظر شاخص توانگری مالی، شرکت 
تا  پایش هستند  کنترل و  بیمه همواره تحت  های 
در  سرمایه  و  منابع  میزان  با  آنها  تعهدات  میزان 
 100 برای  و  شود  متعادل  و  متوازن  آنها  اختیار 
درصد تعهدات خود، منابع داشته باشند. وی افزود: 
معیار توانگری مالی شرکت های بیمه کم کم جای 
بیمه   بندی شرکتهای  رتبه  معیار  به عنوان  را  خود 
توانگری  چقدر  هر  ترتیب  این  به  و  می کند  باز 
تعهدات  ایفای  در  باشد  بالاتر  بیمه  های  شرکت 
توانگرتر خواهند بود. معاون نظارت بیمه مرکزی 
از توانگری پایین 8  شرکت بیمه در سال جاری 
خبر داد و افزود: توانگری این 8  شرکت بیمه پایین 
تر از 100 است و به همین دلیل موضوع در دستور 
پیشنهاداتی  تا  گرفته  قرار  بیمه  عالی  شورای  کار 
برای  بهبود توانگری مالی آنها داده شود. شورا  این 
شرکتها را موظف نمود برنامه ترمیم وضعیت مالی 
خود را در چارچوب الزامات مورد نظر بیمه مرکزی 
تهیه و ارائه نمایند و آنرا پس از تایید بیمه مرکزی 
کوتاه  دوره  در  آنها  توانگری  تا  بگذارند  اجرا  به 
مسئول  مقام  این  گفته  کند.به  پیدا  بهبود  مدت 
دارای  شرکت های  برای  معمولا  مرکزی  بیمه  در 
سطح پایین توانگری راه حل هایی منجمله افزایش 
سرمایه،کاهش تعهدات، کاهش سهم نگهداری  و 
هزینه  کاهش  همراه  به  اتکایی  واگذاری  افزایش 
توانگری  سطح  اقدامات  این  با  تا  دارد  وجود  ها 
ایجاد  مورد  در  کند.میرزایی  پیدا  بهبود  آنها  مالی 
بیمه ای  های  شرکت  برای  شدید  محدودیت های 
پایین هستند  مالی سطح  توانگری  که در شاخص 
گفت: ترجیح ما این است که از برخورد و ایجاد 
استفاده  بیمه  های  برای شرکت  محدودیت شدید 
نکنیم؛ حتی شرکت هایی را که در سال های گذشته 
وضعیتی بدتر از بیمه توسعه داشتند، با راهکارهایی 

نرم در مسیر بهبود قرار دادیم.

مدیرعامل بانک مسکن:
بانک مرکزی با پیشنهاد جدید برای 
وام۶۰ میلیونی تومانی موافقت کرد

بانک  مدیرعامل 
مسکن گفت: بانک مرکزی 
برای  جدیدی  پیشنهاد  با 
خرید  میلیونی   60 وام 
کرده  اولیه  موافقت  مسکن 

است.
محمدهاشم بت شکن در پاسخ به این سئوال 
که دلیل تاخیر ابلاغ وام 60 میلیونی خرید مسکن 
بانک مرکزی در خصوص وام 60  چیست گفت: 
سری  یک  اوراق  محل  از  مسکن  خرید  میلیونی 

ملاحظات اجرایی دارد.
بانک  تعهدی  حساب های  تمام  افزود:  وی 
پس انداز  صندوق های  آن  مهمترین  که  مسکن 
اینکه  برای  قانونی  یک  اتکای  به  است  مسکن 
دارای  کند،  تنظیم  را  خود  نقدی  جریان  بتواند 

سپرده قانونی 2 درصد است.
ماهیت  ما  حساب  این  داد:  ادامه  شکن  بت 
سپرده گذاری  متقاضی  هر  یعنی  دارد،  تعهدی 
می کند بانک مسکن موظف است بعد از یک دوره 
مشخص تسهیلات اعطا کند، این سپرده قانونی در 
حال حاضر 10 درصد است، مشکلی که الان وجود 
دارد این است که سپرده قانونی 10 درصد جریان 
نقدی این حساب را ممکن است با کسری منابع 
مواجه کند بانک مسکن پیشنهاد داده است. این هم 
به ازای همه حساب های تعهدی سپرده قانونی 2 
درصد شود تا بتواند خود اتکاء بدون کسری منابع 

عمل کند.
اولیه  موافقت  مرکزی  بانک  کرد:  تاکید  وی 
خود را با این پیشنهاد اعلام کرده و بانک مسکن 
منتظر شورای پول و اعتبار است تا این هفته و یا 

هفته آینده در دستور کار این شورا قرار گیرد.

سخنگوی بانک تجارت تاکید کرد: 
استفاده از خدمات ارسال پیامک 

اختیاری است
بانک  سخنگوی 
 : کرد  تاکید  تجارت 
ارسال  خدمات  از  استفاده 
بانک تجارت کاملا  پیامک 
بدون  و  بوده  اختیاری 
مشتریان  رضایت  و  اطلاع 

هیچگونه برداشتی از حساب آنان صورت نخواهد 
گرفت .

 ، تجارت  بانک  عمومی  روابط  از  نقل  به 
ابراهیم کاظم پور روز دوشنبه دوم آذرماه با اشاره 
برای  بانکها  پیامکی  از خدمات  استفاده  به مزایای 
اطمینان   ، ها  پیامک  این  ارسال   : گفت  مشتریان 
 ، دریافت  عملیات  صحت  از  را  خاطرمشتریان 
این  و  دهد  می  افزایش  وجه  انتقال  و  پرداخت 
تا مشتری در کوتاهترین  کند  فراهم می  را  امکان 
مربوط  بااهمیت  تراکنش  هرگونه  از  ممکن  زمان 
از  استفاده  امنیت  و  شده  مطلع  خود  حساب  به 

ابزارهای بانکداری الکترونیک افزایش یابد .
که  هایی  پیامک  تمام  اینکه  به  اشاره  با  وی 
برای  ریال  هزار   30 از  بیش  های  برداشت  برای 
رایگان  ارسال خواهد شد  تجارت  بانک  مشتریان 
است یادآور شد: برای واریزی های کمتر از 200 
تراکنش  اینگونه  بالای  به دلیل حجم   ، هزار ریال 
از  استفاده  و  شد  نخواهد  ارسال  پیامکی  هیچ  ها 
بالای  های  واریزی  برای  پیامک  ارسال  سرویس 
200 هزار ریال نیز به صورت کاملا اختیاری و تنها 
در صورت تمایل مشتریان و ارسال شماره حساب 
توسط شخص مشتری به شماره 10008014انجام 

خواهد شد .
و  اطلاع  بدون  اینکه  به  اشاره  با  پور  کاظم 
هیچ  بابت  برداشتی  هیچگونه  مشتریان  رضایت 
نوع سرویسی از حساب مشتریان صورت نخواهد 
به  مبلغ یکصد هزار ریال که   : یادآور شد  گرفت 
از خدمات سرویس  استفاده  بابت  صورت سالانه 
شده  گرفته  نظر  در  تجارت  بانک  کوتاه  پیام 
تنها  نداشته و  بانک  برای  هیچگونه جنبه درامدی 
بابت تامین هزینه هایی در یافت می شود که بانک 
مخابراتی  اپراتورهای  به  خدمات  این  ارائه  برای 
این عملیات در  به  نیز پوشش هزینه های مربوط 

سامانه های داخلی بانک انجام می دهد.
تجارت  بانک  عمومی  روابط  اداره  رئیس 
به هر  مربوط  عملیات  از  اطلاع  اینکه  به  اشاره  با 
حساب همچنان از طریق سایر ابزارهای بانکداری 
الکترونیک بانک تجارت نظیر تلفنبانک ، اینترنت 
خاطرنشان  است  رایگان  بانک  موبایل  و  بانک 
ساخت: بدون تردید رسانه های گروهی کشور با 
اطلاع رسانی درخصوص موضوعاتی از این قبیل 
نقش موثری در ترویج فرهنگ استفاده از ابزارهای 
از  مردم  اطمینان  افزایش  و  الکترونیک  بانکداری 

عملیات بانکها دارند.

پیشگامی بانک صادرات ایران در 
پرداخت وام های قرض الحسنه

ایران  صادرات  بانک 
فرهنگ  اشاعه  راستای  در 
جامعه،  در  الحسنه  قرض 
رفع گرفتاریهای نیازمندان و 
انجام تکالیف و رسالت های 
سال  ابتدای  از  اجتماعی 

جاری تا پایان مهر ماه سالجاری 3435 میلیارد ریال 
جهیزیه  تهیه  و  ازدواج  الحسنه  قرض  تسهیلات 
پرداخت کرده است. آمارهای عملکردی درخصوص 
وام های قرض الحسنه طی امسال نشان می دهد که 
این بانک مبلغ 3 هزار و 435 میلیارد ریال تسهیلات 
به  تامین جهیزیه  ازدواج و  الحسنه  قالب قرض  در 
زوج های جوان پرداخت کرده و با این اقدام گره از 
مشکلات تعداد کثیری از جوان را در سراسر کشور 
گشوده است. همچنین در مقطع زمانی یاد شده بیش 
از 1090 میلیارد ریال وام قرض الحسنه در سرفصل 
های مشاغل خانگی، اشتغالزایی،کمک به مدد جویان 
کمیته امداد امام خمینی)ره(و...  و مبلغ 25 میلیارد 
ریال در قالب عقد قرض الحسنه درمان به بیماران 
نیازمند پرداخت کرده و میلیاردها ریال دیگر نیز به 
سرفصل هایی همچون؛ تجهیز مدارس، کمک به زلزله 
زدگان، کمک به مدد جویان کمیته امداد امام خمینی 

)ره( و ... اختصاص داده است.
بر اساس این گزارش بانک متبوع در راستای 
پرداخت  اجتماعی،  تعهدات  و  رسالت ها  انجام 
وام های قرض الحسنه نظیر: ازدواج و تهیه جهیزیه، 
درمان بیماری و خود اشتغالی و مشاغل خانگی را 
به منظور حمایت و کمک به اقشار کم درآمد در 

دستور کار قرار داده است .
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